
Zápis 
z 4. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 17.06.2021 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec 
Králové, zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně 
prostřednictvím videokonferenční místnosti. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
  Ing. Ivo Muthsam – on-line 

 
Omluveni: Mgr. Martin Červíček, Mgr. Ivana Kudrnáčová, Josef Dlabola, Milan 

Brandejs, Ing. Jaroslav Bitnar, Jiří Kos 
 
 
Přizváni a hosté:  Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 

Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, ředitelka CIRI 
Ing. Jana Jiráňová, vedoucí Oddělení průmyslových zón v KHK 
Bc. Lia Tlustá, Koordinační centrum pro cizince v průmyslové zóně 
Kvasiny 
Ing. Jitka Mikulková, Koordinační centrum pro cizince v průmyslové 
zóně Kvasiny 
plk. Mgr. Josef Daníček, zástupce ředitele územního odboru Policie ČR, 
Rychnov nad Kněžnou 

 
Program: 
 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 

schválení distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
2) Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – investice do regionu. 
3) Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – informace o činnosti Koordinačního centra 

pro cizince. 
4) Kriminalita na Rychnovsku ve vztahu k průmyslové zóně Solnice – Kvasiny. 
5) Různé. 
6) Závěr. 
 

K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 
schválení distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
 
Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 

Zastupitelstva Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda omluvil Mgr. Martina Červíčka, hejtmana Královéhradeckého kraje, a Mgr. Ivanu 

Kudrnáčovou, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací, a dále členy Výboru pana 

Josefa Dlabolu, Milana Brandejse, Ing. Jaroslava Bitnara, Jiřího Kose. Distanční formou se 

zasedání účastnil Ing. Ivo Muthsam.  

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (10 přítomných a 1 on-line), byl Výbor 

pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný. 



Dále pan předseda přivítal pana radního Adama Valentu a představil a přivítal přizvané hosty 

a členy Výboru.  

Následně pan předseda vysvětlil změnu v plánovaném programu jednání o HSÚ a představil 

program jednání 4. Výboru, který má rovněž návaznost na body v rámci 6. zasedání 

Zastupitelstva Královéhradeckého kraje konaného 21. 6. 2021. Vyzval členy Výboru, zda 

nemají návrh na doplnění programu. Bez připomínek. 

Pan předseda požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se 

přihlásil Mgr. Michal Vejprava. 

 
USNESENÍ VHRPP/4/10/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 4. jednání Výboru pro regionální rozvoj, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Ing. Ivo Muthsam, 
4. ověřovatele zápisu – Mgr. Michal Vejprava. 
 
Hlasování: 
Pro: 11 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: 10 přítomných členů výboru, 1 členové výboru přítomni on-line. 

 

K bodu 2. 
Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – investice do regionu. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl téma a předal slovo Ing. Janě Jiráňové, vedoucí Oddělení 

průmyslových zón v KHK z organizace CIRI. 

Ing. Jana Jiráňová navázala na 1. jednání Výboru, kde byly představeny aktivity v rámci 

projektu Rozšíření průmyslové zóny Solnice – Kvasiny a zlepšení veřejné infrastruktury v KHK. 

V rámci 4. jednání Výboru byla prezentována průmyslová zóna Solnice – Kvasiny z pohledu 

investice do regionu, kde byli přítomní seznámeni s rozšířením strategické průmyslové zóny 

Solnice – Kvasiny, tato nová inženýrská síť má vzniknout vedle závodu Škoda auto a.s. Dále 

Ing. Jana Jiráňová objasnila rekonstrukci a přístavbu nemocnice Rychnov nad Kněžnou. 

Závěrem zmínila bezpečnost z pohledu Hasičského záchranného sboru KHK, stanice 

Rychnov nad Kněžnou, a odkázala se na navazující prezentaci zástupkyň Koordinačního 

centra pro cizince v průmyslové zóně Kvasiny, se kterým CIRI úzce spolupracuje, a které 

vzniklo na základě rozhodnutí Ministerstva vnitra ČR.  

Prezentace je přílohou zápisu. 

 

Diskuse: 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za prezentaci a shrnul diskutované téma, které bylo 

komplexní v rámci probírané průmyslové zóny Solnice – Kvasiny. Diskuze o infrastruktuře jako 

takové není cílem našeho Výboru, a i právě proto byla prezentace Ing. Jany Jiráňové věnována 

především plánovaným investicím, které se dotýkají nejen oblasti dopravní infrastruktury, ale i 

školství, zdravotnictví atd. Zájem o rozvíjející se oblasti je patrný prostřednictvím přihlášek jak 

na studijní obory, tak i na pracovní pozice, a s tím související poskytování ubytování v oblasti. 



Pan předseda vyzval přítomné k případným dotazům.  

 
USNESENÍ VHRPP/4/11/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace o průmyslové zóně Solnice – Kvasiny z pohledu investic do regionu. 
 
Hlasování: 
Pro: 11 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: 10 přítomných členů + 1 on-line. 

 

K bodu 3. 
Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – informace o činnosti Koordinačního centra 

pro cizince. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. předal slovo koordinátorce Koordinačního centra pro cizince 

v průmyslové zóně Kvasiny Bc. Lie Tlusté, která představila jejich činnost. Působí 

ve Kvasinách již 4. rokem. Zabývají se především prevencí jevů, které souvisí s pobytem 

velkého množství cizinců ve Kvasinách a v přilehlém okolí. Pracují ve spolupráci se 17 

výrobními firmami a dalšími agenturami práce vč. největšího zaměstnavatele, kterým je Škoda 

auto a.s. Veškeré získané informace jsou na základě dobrovolné spolupráce firem, musí tedy 

dodržovat určitou bezpečnost z důvodu důvěryschopnosti. Na oplátku firmám zabezpečují 

informační servis. Rovněž zmínila zaměstnanost a vývoj počtu zaměstnanců v oblasti 

Rychnova nad Kněžnou v návaznosti na kriminalitu v oblasti a na bezpečnost, zdravotní péči 

a situaci během pandemie Covid-19 a s tím související očkování. Koordinační centrum je 

zřízeno státem a přísluší k SUZ MV ČR. 

Poznámka: Prezentace na vyžádání na kckvasiny@suz.cz nebo jmikulkova@suz.cz.  

 

Diskuse: 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za prezentaci a potvrdil spolupráci v rámci testování a 

zaučení pracovníků mezi Škoda auto a.s., zástupci měst, Nemocnicí Rychnov nad Kněžnou. 

Díky aktivitám kraje a posléze Ministerstva vnitra ČR se v Solnici otevřela policejní služebna, 

a i díky působnosti Koordinačního centra pro cizince se situace v této oblasti změnila, fluktuace 

zahraničních pracovníků není již tak veliká. 

Ing. Jana Jiráňová – zmínila současné investice závodu Škoda auto a.s., který zainvestoval 

rozšíření policejní služebny v Rychnově nad Kněžnou a dodal vozidla pro tuto služebnu. Co 

se týká zdravotnictví a souvisejících provozních nákladů, ambulantní péče stoupla počtem 

výkonů i přes nedostatek praktiků – kvituje vybudování nové nemocnice. Závod Škoda auto 

a.s. zajistil i finančně podpořil vybudování zubní ordinace v Solnici, do Kvasin zajistil dentistu 

a rozšířil zubní ordinaci ve svém závodě. Škoda auto a.s. poskytuje každý rok ostatním obcím, 

zdravotnickému nadačnímu fondu aj. finanční dary, které přispívají regionu, ať již z hlediska 

bezpečnosti, budování kamerových systémů, přechodů pro chodce, nebo finance určené 

školám atd. Finance jdou jak z vlastních prostředků, tak i prostřednictvím usnesení vlády. 

Škoda auto a.s. spolupracuje s Koordinačním centrem pro cizince.  

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – doplnil informace o změně situace, kdy závod Škoda auto a.s. se 

v prvopočátku soustředil především na svůj vlastní rozvoj, a následně došlo ke spolupráci 

s okolními samosprávami. Kvituje nynější spolupráci a koordinaci, kdy Škoda auto a.s. vnímá 
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společenskou zodpovědnost. Fluktuace je nežádoucí pro většinu podniků, jelikož to pro ně 

mimo jiné znamená i vyšší náklady. 

Ing. Jan Kříž – vystoupil jako zaměstnanec dodavatelské firmy pro Škoda auto a.s., reaguje 

na prezentaci, která skutečně odráží realitu. Celkový počet zaměstnanců klesá, důvodem je 

nedostatek součástek, polovodičů, volantů atd. z čehož vyplývá, že se auta vyrábí 

v polotovarech viz. média, polotovary končí zaparkované na letištích a v dalších možných 

prostorech. Škoda auto a.s. neustále hledá další plochy pro parkování, což považuje za velice 

nepříjemný trend. Potvrzuje postřeh týkající se Covid-19, pravidelné testování velice pomohlo. 

Češi, personalisté a ředitelé byli pozitivní v rámci testování Covid-19 nejvíce, pravidelné 

testování pomohlo eliminaci nakažených i agenturním zaměstnancům, a to i z pohledu 

pravidelné evidence a hlídání cizineckých zaměstnanců. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – z hlediska situace v rámci zubního lékařství je situace 

na Rychnovsku dlouhodobě nejhorší z celého KHK.  

 

USNESENÍ VHRPP/4/12/2021  
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace o průmyslové zóně Solnice – Kvasiny – informace o činnosti Koordinačního centra 
pro cizince. 
 
Hlasování: 
Pro: 11 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: 10 přítomných členů + 1 on-line. 

 

K bodu 4. 
Kriminalita na Rychnovsku ve vztahu k průmyslové zóně Solnice – Kvasiny. 
 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. představil plk. Mgr. Josefa Daníčka, zástupce ředitele územního 

odboru Policie ČR, Rychnov nad Kněžnou, který navázal na předchozí prezentace a porovnal 

počty trestných činů a přestupků v lokalitě průmyslová zóna Kvasiny za rok 2021 s předchozími 

lety. Jde spíše o otázku všeobecné bezpečnosti. V předchozích letech, kdy zde vznikala 

průmyslová zóna, nebyla oblast ani místní obyvatelé připraveni na tento rozmach. Zvýšila se 

migrace pracovní síly a s tím související problémy v dopravní obslužnosti, problémy 

s přestupky a trestnými činy, s negativním vnímáním cizinců místními obyvateli. Policie 

reagovala tím, že bylo vyhlášeno policejní opatření s cílem zajištění veřejného pořádku a 

bezpečnosti. Dále byly vytipovány lokality a nejvíce problematická stanoviště byla pravidelně 

kontrolována. Kriminalita klesá obecně v celém regionu Rychnovska, jedním z důvodů je i 

posílení policejního sboru. Zpočátku chybělo i právní povědomí o tom, co je v ČR dovoleno a 

co ne. 

Dále plk. Mgr. Josef Daníček zmínil roky 2020 a 2021, kdy situace byla ovlivněna pandemií, 

kdy dojíždějící zaměstnanci zůstávali doma. Dalším faktorem je spolupráce s dalšími subjekty 

(celní úřad, zaměstnavatelé, polská policie, Koordinační centrum pro cizince…). Fluktuace 

zaměstnanců probíhá i nadále, spolupráce je stabilizována, nyní probíhá restart po pandemii, 

kdy opatření Policie ČR pokračují dál. Vnímání cizinců na Rychnovsku ovlivňuje i vybudování 

Pobytového střediska pro žadatele o azyl v ČR v Kostelci nad Orlicí. 

Prezentace spolu s podklady jsou součástí zápisu. 



Diskuse: 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za prezentaci a vyzval přítomné k případným dotazům. 
Bc. Lia Tlustá – doplnila informaci o spolupráci s Pobytovým střediskem pro žadatele o azyl 
v ČR. Zprostředkovávají žadatelům práci ve firmách a od těchto firem následně získávají 
zpětnou vazbu, jak se dotyční chovají. Co se týká bezpečnosti v průmyslové zóně, tak to 
vypadá, jako že je to v této době vše v pořádku a nemusí se nic dělat, ale podstatné 
pro předchozí hodnocení je fyzická přítomnost cizinecké policie, která budí respekt.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – kvituje zřízení Koordinačního centra pro cizince, práci Policie ČR i 
cizinecké policie. Z pohledu BESIPu a dle zmíněných dat se přestupky netýkají jen cizinců, ale 
i českých státních příslušníků.   
Plk. Mgr. Josef Daníček – cizinci jsou obyvateli více vnímání, proto jde mnohdy spíše 
o psychologické dogma. 
 
 
USNESENÍ VHRPP/4/13/2021  

I. bere na vědomí 
informace o kriminalitě na Rychnovsku ve vztahu k průmyslové zóně Solnice – Kvasiny. 
 
Hlasování: 
Pro: 11 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: 10 přítomných členů + 1 on-line. 

 

K bodu 5. 
Různé 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. požádal Ing. Lucii Rovenskou o shrnutí dotační podpory území 

Rychnovska z dotačního fondu KHK. 

Ing. Lucie Rovenská uvedla údaje za správní obvod ORP Rychnov nad Kněžnou, který 

zahrnuje kromě města samotného dalších 31 obcí. 

Je patrný pokles obyvatelstva, který se ale diametrálně liší zejména v příhraničních horských 

obcích, kde pokles činil až 90 %. Jediné 3 obce zaznamenaly nárůst (Kvasiny, Rychnov 

nad Kněžnou a Solnice). Ze statistiky z období 2012-2016 činil průměr poskytnutých dotací 

obcím v ORP Rychnov nad Kněžnou 748 Kč na 1 obyvatele.  V období 2017-2020 vzrostl 

na 1335 Kč na 1 obyvatele. Největší částky byly poskytnuty v Programu obnovy venkova. 

Poskytnuté dotace subjektům se sídlem v ORP Rychnov nad Kněžnou v období 2016-2020 

činil 118 mil. Kč, z toho 72,5 mil. Kč investičních. V průběhu let je vidět patrný nárůst ať již 

v alokované částce, tak v počtu úspěšných žádostí. 

Poznámka: v 17.25 Mgr. et Mgr. Vendula Hájková a Ing. Jana Jiráňová odešly z jednání.  

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. upřesnil důvod lepšího poskytování dotací z fondu KHK, kdy dotační 

podmínky pro čerpání financí byly zjednodušeny, což ulehčilo práci nejen žadatelům, ale i 

pracovníkům KHK.  

Dále pan předseda shrnul v rámci krátké prezentace poskytnuté od Úřadu práce ČR 
zaměstnanost a především nedostatek pracovních sil. Data jsou aktuální k 31. 5. 2021. 
V podílu nezaměstnaných je na tom KHK v rámci republikového srovnání velice dobře. 
Nejlepší situace v KHK je právě v okresu Rychnov nad Kněžnou. Dále byl promítnut vývoj 
počtu uchazečů o zaměstnání a počet volných pracovních míst. V rámci programu Antivirus, 
který může zkreslit data o nezaměstnanosti, bylo podpořeno více jak 3 tisíce firem. Zůstává 
problematika nedostatku pracovních sil v cestovním ruchu. 



Prezentace je přílohou zápisu. 

Poznámka: v 17.28 Adam Valenta odešel z jednání.  

 

K bodu 6. 
Závěr 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. závěrem představil téma pro další jednání výboru, kdy budou 

projednávány další regiony, a to Kopidlensko a Novobydžovsko, a tím bude dokončeno téma 

hospodářsky slabých území KHK. Do tohoto tématu rovněž spadá i prolínající se problematika 

spojená se zdravotnictvím, infrastrukturou potažmo bezpečností.  

Pan předseda poděkoval za zaslaná témata, kterým se budeme věnovat na dalších jednáních 

výboru. 

Závěrem pan předseda poděkoval všem za účast na 4. zasedání Výboru pro hospodářský 

rozvoj a pracovní příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky a vzhledem k tomu, že byly 

vyčerpány všechny body programu, v čase 17.35 jednání ukončil. 

5. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 

26. 08. 2021 v zasedací místnosti Sál Jana Letzela (zastupitelstva) od 16:00 hod. 

 

 

 

 

Mgr. Michal Vejprava    PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
       ověřovatel zápisu          předseda výboru 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice  


